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BRM.0012.8.2011.MGW.4 
Protokół nr 8/2011 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytego w dniu 23 listopada 2011 roku 
 

Godzina rozpoczęcia obrad: 13.00 

Godzina zakończenia obrad: 13.40 + część wyjazdowa 

Miejsce obrad: Sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich 
 + wyjazd 

W komisji udział wzięli:  

Jolanta Mitręga   Przewodniczący Komisji 
Stanisław Susz   Zastępca Przewodniczącego 
Grażyna Sobór    Sekretarz Komisji 
Krzysztof Gnach    Członek 
Dorota Krusze   Członek 
Jadwiga Dziewa   Członek 

Ponadto uczestniczyli: 

Ewa Figzał     Zastępca Burmistrza 

Anna Marcinków   Inspektor 

Bożena Wójcicka   Wiceprezes Fundacji Dobrych Działań 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jolanta Mitręga powitała wszystkich zebranych na dzisiejszym posiedzeniu  
i przedstawiła PORZĄDEK OBRAD: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie rocznego programu współpracy Gminy Ząbkowice Śląskie                       

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  
w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2012 

3. Wizyta na oczyszczalni ścieków w Ząbkowicach Śląskich.  
4. Sprawy różne. 
5. Zakończenie obrad. 
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Ad. 1. Przyjęcie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 2. Przyjęcie rocznego programu współpracy Gminy Ząbkowice Śląskie                       
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  
w art. 3 ust. 3  ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2012 
 

Inspektor Anna Marcinków, przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
program rocznego programu współpracy Gminy Ząbkowice Śląskie z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia  
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2012 
 
Poinformowała również o wniesionych uwagach do projektu uchwały, które zostały 
uwzględnione. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jolanta Mitręga, zapytała, czy w związku z dodanymi punktami, zostaną 
zwiększone środki finansowe? 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiedziała, że ten program wiąże się z budżetem, 
który został przedstawiony, jako projekt, i tj. jakby doprecyzowanie zakresu zadań, 
które w ramach tego programu będą prowadzone, tak, więc nie jest zasadna zmiana 
kwot w budżecie, będzie to realizowane w ramach posiadanych kwot. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jolanta Mitręga, zapytała się, o § 6 pkt. 3 ppkt. h oraz i pkt. 4 ppkt. b, które są dla 
niej niezrozumiałe, na czym mogą polegać? 
 
Inspektor Anna Marcinków, odpowiedziała, że jest otwarty punkt konsultacyjny dla 
osób uzależnionych, osób dorosłych. Jeżeli w trakcie wyjdą jakieś potrzeby, to będą 
one realizowanie na terenie jakiś grup. 
 
Jeżeli chodzi o kolejny punkt, to chodzi o współpracę z Ośrodkiem Pomocy 
Społecznej.  
 
W pkt. 4 ppkt. b, chodzi o działania, które w trakcie badań np. mammograficzne, 
osteoporozy, to też w to są włączone różne stowarzyszenia, które nie tylko niosą 
pomoc finansową typową, ale tę pozafinansową, jest im np. udostępniane miejsce, 
np. na rynku i udostępnienie im prądu. Są ujmowane zadania finansowe  
i niefinansowe. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, wypowiedziała się w kwestii poszerzenia zakresu 
pracy Ośrodka Pomocy Społecznej. Mówi o tym nowa ustawa w sprawie 
działalności, organizacji i pożytku publicznego i o wolontariacie.  
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Program jest potrzebny po to, żeby było uzasadnienie każdego wydatkowania 
każdego pieniądza, który będzie na sprawy zdrowia i opieki społecznej 
wydatkowany. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jolanta Mitręga, zadała pytanie, co to jest za fundacja Dobrych Działań? 
 
Wiceprezes Fundacji Dobrych Działań Bożena Wójcicka, powiedziała, że fundacja 
Dobrych Działań, która została powołana, po to żeby móc działać trochę na polu 
kultury i edukacji i w różnych sferach, które są otwarte dla organizacji 
pozarządowych. Chcą, żeby przez fundację były realizowane programy i dla 
młodzieży i dla ludzi dorosłych. Starają się też o środki. 
 
Wywiązała się krótka dyskusja. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jolanta Mitręga, zadała pytanie, są to duże środki, czy część zadań, które mają 
stowarzyszenia, nie powinno być prowadzone pod patronatem Ośrodka Sportu i 
Rekreacji? 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiedziała, że widzi, że złotówka wydana przez 
stowarzyszenie jest warta więcej niż złotówka zapisana gdzieś tam inaczej. Każdy 
pieniądz wydany stowarzyszeniu i rzetelnie rozpisany program, daje skuteczne 
efekty celowości wydatkowania tych środków na określony cel. Trzeba bardziej 
sprecyzować cele i priorytety, co jest ważne i ważniejsze. 
 
Radny Stanisław Susz, zadał pytanie do Pani, która reprezentuje fundację, czy macie 
państwo osobowość prawną? 
 
Wiceprezes Fundacji Dobrych Działań Bożena Wójcicka, odpowiedziała, że tak. 
 
Radny Stanisław Susz, nawiązał do § 5 pkt. 2 ppkt. k, uważa, że to, co zostało 
zapisane wymaga bardzo szybkich działań, myśli, że warto powołać jeszcze jedno 
ciało społeczne. To ciało miałoby zająć się m.in. koordynacją tych działań, żeby te 
pieniążki, których jest ciągle mało, były adresowane i przekazywane w sposób 
celowy i w sposób jeszcze bardziej dokładny.  
 
W związku z powyższym Radny złożył wniosek o bezzwłoczne powołanie Rady 
Działalności Pożytku Publicznego na szczeblu gminnym. 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jolanta Mitręga, poprosiła panią Burmistrz o wyjaśnienie, jak to technicznie będzie 
wykonane? 
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Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiedziała jak to będzie wyglądać, oraz, że musi 
być stworzona cała procedura, żeby tę Radę wybrać w porozumieniu  
z mieszkańcami, przy szerokim udziale społecznym w roku 2012. 
 
Dodała również, że program jest stały i można go modelować, rozszerzać, natomiast 
każde działanie gminy jest uzależnione od budżetu. 
 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
Jolanta Mitręga, w związku z powyższym poddała powyższy projekt uchwały pod 
głosowanie. 
 
Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ad. 4. Sprawy Różne 
 
Radny Krzysztof Gnach, złożył wniosek o zorganizowanie następnej Komisji 
Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska na terenie spółki ZGK oraz 
wizytację punktu przeładunkowego odpadów komunalnych przy ulicy legnickiej. 
 
Wniosek został przyjęty. 
 
Radna Grażyna Sobór, nawiązała do sklepików szkolnych, i uważa, że problem 
istnieje dalej, dzieci jedzą bzdury. 
 
Radny Krzysztof Gnach, uzupełnij wypowiedź Radnej Grażyny Sobór, zapytał, czy 
Rada ma wpływ na to, co się znajduje w sprzedaży w tych kioskach? 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Figzał, powiedziała, kilka słów na temat oświaty. 
 
Radna Jadwiga Dziewa, odpowiedziała, że głównym decydentem tych kioseczków  
jest dyrektor + rada rodziców. 
 
Ad. 3. Wizyta na oczyszczalni ścieków w Ząbkowicach Śląskich.  
 
Radni udali się na wizytację. 
 
Notatka z wizytacji stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
 
 
Protokołowała  
Monika Gwóźdź 
                                                                                      Przewodniczący Komisji 

                                                                                              Jolanta Mitręga 


